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Stanowisko Polskiego Towarzystwa Tatrzańskiego 

w sprawie prywatyzacji Polskich Kolei  Linowych S.A. 

 

Polskie Towarzystwo Tatrzańskie stoi na stanowisku, że przedsiębiorstwo PKL S.A. nie powinno 

być prywatyzowane. Przede wszystkim  firma  ta  jest wysoce  rentowna. W ubiegłym  roku  spółka 

miała blisko 10 mln zł zysku przy sprzedaży przekraczającej 52 mln zł.  

Poza tym PKL, a zwłaszcza uruchomiona w roku 1936 kolejka na Kasprowy Wierch, to jeden z tych 

symboli, w  którym  zawiera  się  część  najnowszej  historii  Polski. Nie możemy  też  zapominać,  że 

mówimy  tu o  terenie Tatrzańskiego Parku Narodowego, na którym nie należy poszerzać dotych‐

czasowych inwestycji ze względu na ochronę przyrody i krajobrazu Tatr.  

Obawiamy  się,  że  prywatyzacja,  a  zwłaszcza  wykupienie  akcji  przez  firmę  słowacką,  która 

przyczyniła  się  do  dewastacji  znacznych  obszarów  Tatr  Słowackich,  mogłaby  doprowadzić  do 

niszczenia tej niewielkiej części Tatr, która  leży w naszych granicach. Mamy świadomość, że część 

samorządów  lokalnych  –  np.  Krynica  Górska  –  widzi  w  prywatyzacji  PKL  szansę  na  rozwój 

inwestycji  turystycznych.  Jesteśmy  zdania,  że  przynajmniej  kolej  linowa  na  Kasprowy  Wierch 

powinna zostać wyłączona z prywatyzacji. 

Kolejka  na  Kasprowy  winna  pozostać  własnością  Skarbu  Państwa.  Zarząd  nad  nią  mógłby 

sprawować Tatrzański Park Narodowy ewentualnie lokalny Samorząd. 

 

 

Z tatrzańskim pozdrowieniem, 

 

 

   Janina Mikołajczyk  Szymon Baron 

  Przewodnicząca Komisji  Prezes PTT 

  ds. ochrony przyrody i zabytków 


